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Mārupes novada Uzņēmējdarbības konsultatīvās padomes sēde 

SĒDES PROTOKOLS Nr.2024/5 

 

DATUMS: 2024.gada 23.septembrī 

SĒDE SĀKAS: plkst.16:00  

VIETA:  VAS “Starptautiskā lidosta “Rīga”” telpas, adrese - Lidosta “Rīga” 10/1, Mārupes novads, LV-

1053 

PADOMES SASTĀVS (piedalās): 

1. Silva Jeromanova – Maura, Uzņēmējdarbības konsultatīvās padomes priekšsēdētāja, biedrības 

“Biznesa Vēstniecība” pārstāve; 

2. Ilze Krēmere, Mārupes novada pašvaldības izpilddirektora vietniece attīstības un vides jautājumos; 

3. Inuta Šaroka, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras direktore; 

4. Agnese Lāce–Tukiša, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras sabiedrības 

iesaistes un uzņēmējdarbības projektu vadītāja; 

5. Kārlis Bodnieks, SIA “Prolux” pārstāvis;  

6. Artūrs Saveļjevs, VAS “Starptautiskā lidosta “Rīga””, valdes loceklis;  

7. Normunds Čiževskis, SIA “Bizpro” pārstāvis; 

8. Māris Lapiņš, SIA “MārLapiņi” pārstāvis; 

9. Dace Krastiņa, AS “WESS Select” pārstāve; 

10. Agnese Ozoliņa, SIA “Heidelberg Materials SBC Latvia” pārstāve; 

11. Edgars Niedra, biedrības “Pierīgas partnerība” sēdei pilnvarotais pārstāvis; 

12. Jurijs Baibakovs, Zvērinātu advokātu biroja “JB” pārstāvis; 

13. Ineta Ābele, SIA “Līva AB Nord” pārstāve; 

14. Valdis Avotiņš, SIA “Enso Baltic” pārstāvis; 

 

PIEAICINĀTIE (piedalās): 

15. Agnese Jankuna, Mārupes novada pašvaldības izpilddirektore; 

16. Evija Papule, Mārupes novada pašvaldības izpilddirektora vietniece izglītības, kultūras un sporta 

jautājumos; 

17. Valdis Kārkliņš, Mārupes novada pašvaldības Domes priekšsēdētāja vietnieks; 

18. Ilze Žunde, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras mārketinga specialiste; 

19. Jūlija Sveženceva, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras Tūrisma 

informācijas un amatu mājas vadītāja; 

20. Sintija Vilkosta, Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras uzņēmējdarbības 

speciāliste; 

21. Dace Vilaka-Kraukle, Mārupes novada pašvaldības vecākā juriste; 

 

PADOMES SASTĀVS (nepiedalās): 

22. Edgars Neilands, SIA “LABIE KOKI” pārstāvis; 

23. Kristīne Ozoliņa – Kaļetova, SIA “Veselības centrs 4” pārstāve; 

24. Normunds Skauģis, SIA “Lāči” pārstāvis;  

25. Jānis Zariņš, biedrība “Pierīgas tūrisma asociācija” pārstāvis; 

26. Silvestrs Savickis, biedrības “Mārupes uzņēmēji” valdes priekšsēdētājs; 

27. Zigmārs Vestfāls, biedrība "Latvijas Aviācijas Asociācija" pārstāvis. 
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Darba kārtība:  

1. Starptautiskās lidostas “Rīga” attīstības projektu aktualitātes (Artūrs Saveļjevs); 

2. Piedāvājums dalībai konkursā „Latvijas labākais tirgotājs” (Linda Baltā, Dainis Domiņš, Latvijas 

Tirgotāju asociācija); 

3. Mārupes novada jaunā vizuālā identitāte (Ilze Žunde); 

4. Priekšlikumi NĪN atvieglojumu saistošo noteikumu papildināšanā vai precizēšanā (Ilze Krēmere, 

Dace Vilaka-Kraukle); 

5. Autoceļa C-19 pārbūves projekta virzība (SAM 5.1.1.1. pasākums “Infrastruktūra uzņēmējdarbības 

atbalstam”) (Ilze Krēmere); 

6. Diskusija vai priekšlikumi pašvaldības atbalstam/līdzfinansējumam komersantiem dalībai ārzemju 

izstādēs/konkursos (Sintija Vilkosta); 

7. Pārstāvja izvirzīšana dalībai konkursa “Mārupes novada uzņēmēju gada balva 2024” komisijā 

(Agnese Lāce-Tukiša); 

8. Vienoties par datumu pieredzes apmaiņas braucienam uz Ropažu novadu (Agnese Lāce-Tukiša). 

 

NORISE:  

Uzņēmējdarbības konsultatīvās padomes locekle A.Lāce-Tukiša atklāj sēdi, iepazīstinot klātesošos ar 

izmaiņām darba kārtībā, paskaidrojot, ka pārstāvji no  Latvijas Tirgotāju asociācijas nevarēja ierasties, līdz ar 

to darba kārtības 2.jautājums par piedāvājumu dalībai konkursā „Latvijas labākais tirgotājs” šajā sēdē netiks 

skatīts. 

 

Sēdes ievada daļā VAS “Starptautiskā lidosta “Rīga”” valdes loceklis A.Saveļjevs iepazīstina klātesošos ar 

RIX Rīgas lidostas vīziju, misiju un stratēģiju, lidostas statistiku, attīstības plāniem, ar tādiem ilgtspējas un 

attīstības projektiem kā saules elektrostaciju izbūve, elektrouzlādes stacijas lidlaukā, elektroautobusi, RIX 

jaunais terminālis, RIX Airport City, Rail Baltica starptautiskā dzelzceļa stacija, Latvijas gaisa satiksmes 

vadības tornis u.c. A.Saveļjevs  uzsver, ka Rīgas lidosta ir ceļā uz emisiju samazināšanu un iesaistīs tajā arī 

citas ieinteresētās personas. Nobeigumā prezentē RIX Rīgas lidostas jauno zīmolu un vizuālo identitāti.  

 

Turpinājumā Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības attīstības aģentūras mārketinga speciāliste 

I.Žunde iepazīstina ar Mārupes novada jaunizstrādāto novada zīmolu – definētajām vērtībām, mērķiem un 

jauno vizuālo identitāti. I.Žunde skaidro, ka jaunā zīmola adaptēšana notiks pakāpeniski, un paralēli tiek 

strādāts pie grozījumiem Mārupes novada pašvaldības domes saistošajos noteikumos Nr. 43/2023 “Par 

Mārupes novada simboliku”, lai nostiprinātu jaunās vizuālās identitātes lietošanu. 

 

Mārupes novada pašvaldības Izpilddirektora vietniece attīstības un vides jautājumos I.Krēmere iepazīstina 

klātesošos ar aktuālajiem priekšlikumiem saistošo noteikumu grozījumiem par nekustamā īpašuma nodokļu 

atvieglojumiem uzņēmējiem. I.Krēmere atgādina, ka pašvaldība kopumā ir saņēmusi  iesniegumu no 

uzņēmējiem ar ierosinājumiem veikt grozījumus 2023.gada 26.jūlija saistošajos noteikumos Nr.27/2023 

“Nekustamā īpašuma nodokļa atvieglojumu piešķiršanas kārtība Mārupes novadā” un attiecināt nodokļa 

atvieglojumus nevis tikai konkrētajam nodokļa maksātājam, bet gan konkrētā nodokļa maksātāja koncernā 

ietilpstošām sabiedrībām. I.Krēmere informē, ka  jau iepriekš šajā padomē ir diskutēts par šo jautājumu un 

priekšlikumiem, kā arī ir vērtēta Ādažu pašvaldības pieredze un ir ierosinājums atbalstīt un paplašināt 

nodokļa atvieglojumu piemērošanu komersantam uz visiem tā piederošajiem īpašumiem pašvaldības 

teritorijā, nevis tikai uz piegulošo, kurā ir veikts ieguldījums. Turpinājumā I.Krēmere jautā, vai bez iepriekš 

minētajiem priekšlikumiem ir vēl kādi ierosinājumi attiecībā uz NĪN atvieglojumiem. Padomes locekļi 

diskutē un konceptuāli vienojas, ka būtu atbalstāms priekšlikums piemērot NĪN nodokļa atvieglojumus 

viena komersanta visiem īpašumiem, kas reģistrēti Mārupes novadā un šis priekšlikums būtu virzāms 

saistošo noteikumu grozījumiem. 

Turpinot sēdes gaitu tiek pārrunāts autoceļa C-19 pārbūves projekta statuss Eiropas Savienības fondu 

finansējuma piesaistei SAM 5.1.1.1. pasākuma “Infrastruktūra uzņēmējdarbības atbalstam” ietvaros. I. 

Krēmere informē, ka projekts ir apstiprināts ar nosacījumiem, kas noteiktā laikā ir jāizpilda, lai saņemtu 

finansējumu. Papildus tiek skaidrots, ka dalība Eiropas Savienības līdzfinansētajā projektā bija iespējama 

tikai sadarbībā ar komersantiem, kuri pēc projekta īstenošanas gūs labumu no attīstītās publiskās 

https://www.vestnesis.lv/op/2023/238.46
https://www.vestnesis.lv/op/2023/238.46
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infrastruktūras pārbūves. Vairāki komersanti ir bijuši ļoti atsaucīgi un ir dalījušies ar datiem, nodrošinot 

projektā paredzētās rādītāju vērtības. Tomēr I.Krēmere atzīst, ka ir nācies saskarties arī ar dažiem 

izaicinājumiem mēģinot vienoties ar atsevišķiem komersantiem par ceļa pārbūves projektu tiem piegulošās 

teritorijās. Nobeigumā I.Krēmere informē, ka būvprojekta ceļa C19 pārbūvei rezultātā, paredzēts izbūvēt arī 

gājēju/velo ceļu un apgaismojumu, kas nākotnē arī dos iespēju plānot sabiedriskā transporta kustību šajā ceļa 

posmā. 

 

Mārupes novada Tūrisma un uzņēmējdarbības attīstības aģentūras uzņēmējdarbības speciāliste S.Vilkosta 

rosina diskusiju par pašvaldības atbalsta paplašināšanu līdzfinansējuma piešķiršanai komersantiem dalībai 

ārzemju izstādēs/konkursos, atsaucoties uz komersantu interesi šajā jomā. S.Vilkosta detalizētāk izklāsta par 

saņemtu iesniegumu no komersanta ar lūgumu pašvaldībai segt ceļa izdevumus dalībai konkursā ārzemēs, 

paskaidrojot, ka atbalstu konkrētajā gadījumā nav iespējams sniegt, jo šobrīd nevieni saistošie noteikumi to 

neparedz. S.Vilkosta min par piemēru Mārupes novada pašvaldības saistošos noteikumus Nr.7/2024, kas 

paredz finansiālu atbalstu sporta veicināšanai, un saistošos noteikumus Nr.38/2023 kultūras projektu 

atbalstam. I.Krēmere precizē, ka šī ir tikai pirmā diskusija viedokļa noskaidrošanai. K.Bodnieks piemin, ka 

atbalstu dalībai ārvalstu izstādēs jau sniedz Latvijas Investīciju un attīstības aģentūra LIAA. Padomes locekļi 

diskutē un nonāk pie secinājuma, ka ideja ir atbalstāma, bet ir jābūt ļoti rūpīgi izstrādātiem kritērijiem un 

principiem, pēc kādiem atbalsts būtu sniedzams.  

A.Lāce-Tukiša informē, ka 2024.gada 22.novembrī ir paredzēts organizēt Mārupes novada uzņēmēju 

godināšanas pasākumu “Mārupes novada uzņēmēju gada balva 2024”. Nomināciju noteikšanai nepieciešams 

izveidot konkursa komisiju, kura noteiks konkursa nominācijas. A.Lāce-Tukiša paskaidro, ka komisija tiek 

izveidota ar mērķi noskaidrot, izvērtēt, nominēt un apbalvot labākos Mārupes novada uzņēmējus kuri 

pozitīvi ietekmējuši Mārupes novada tēlu, sasnieguši ievērojamus izaugsmes vai citus rādītājus, snieguši 

ieguldījumu Mārupes novada sabiedrisko aktivitāšu dažādošanā, bijuši Mārupes novada pašvaldības 

sadarbības partneri nozīmīgu projektu īstenošanā un veikuši citas atzinības cienīgas aktivitātes Mārupes 

novada teritorijā. Komisijas sastāvā tiek iekļauti domes un pašvaldības struktūrvienību un iestāžu pārstāvji, 

sabiedrisko organizāciju pārstāvji, kā arī Mārupes novada Uzņēmējdarbības konsultatīvās padomes pārstāvis.  

Tādēļ atbilstoši nolikumam A.Lāce-Tukiša aicina izvirzīt pārstāvi dalībai konkursa “Mārupes novada 

uzņēmēju gada balva 2024” komisijā. Klātesošie vienbalsīgi nolemj dalībai konkursa “Mārupes novada 

uzņēmēju gada balva 2024” komisijā izvirzīt Mārupes novada Uzņēmējdarbības konsultatīvās padomes 

locekli Valdi Avotiņu. 

 

Turpinājumā A.Lāce-Tukiša izvirza jautājumu par pieredzes apmaiņas braucienu uz Ropažu novadu un 

piedāvā vairākus ar Ropažu novada pašvaldības pārstāvi iepriekš saskaņotus datumus. Atbilstoši  

izvirzītajam jautājumam, konsultatīvās padomes dalībnieki vienojas doties pieredzes apmaiņas braucienā uz 

Ropažu novada pašvaldību 29.oktobrī. Padomes priekšsēdētāja S.Jeromanova-Maura ierosina pieaicināt 

līdzi arī pašvaldības pārstāvjus un domes deputātus. 

 
Sēdes nobeigumā izpilddirektore A.Jankuna aktualizē jautājumu, vai ir nepieciešams tuvākajā laikā 

atkārtoti organizēt neformālo uzņēmēju tikšanos ar pašvaldības pārstāvjiem un domes deputātiem, kuras 

laikā dalībnieki tiek iepazīstināti arī ar pašvaldības aktualitātēm. Klātesošie diskutē par iepriekšējo pieredzi, 

secina, ka tas ir piemērots formāts diskusijām ar pašvaldības pārstāvjiem un domes deputātiem, bet atzīst, ka 

priekš tam būtu jāpiemeklē diskusijām piemērotākas telpas. Izskan dažādi viedokļi, kā rezultātā klātesošie 

vienojas, ka nākošās tikšanās reizes datumu, laiku un vietu varētu izvēlēties pieredzes apmaiņas brauciena 

laikā uz Ropažu novadu. 

 

PIEŅEMTIE LĒMUMI:  

 

Padome ar 14 (četrspadsmit) balsīm “Par”, nolemj: 

 

1. Dalībai konkursa “Mārupes novada uzņēmēju gada balva 2024” komisijā izvirzīt Mārupes 

novada Uzņēmējdarbības konsultatīvās padomes locekli Valdi Avotiņu. 
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2. Pieredzes apmaiņas braucienā uz Ropažu novadu doties š.g. 29.oktobrī, pieaicinot pašvaldības 

pārstāvjus un domes deputātus. 

3. Atbalstīt priekšlikumu piemērot NĪN nodokļa atvieglojumus viena komersanta viesiem 

īpašumiem, kas reģistrēti Mārupes novadā un virzīt šo priekšlikumu saistošo noteikumu 

grozījumiem. 

 

IZTEIKTIE PRIEKŠLIKUMI:  

1. Pieredzes apmaiņas brauciena laikā vienoties par neformālās tikšanās ar deputātiem datumu un 

laiku. 

 

Pielikumā:  

1. Uzņēmējdarbības konsultatīvās padomes sēdes prezentācija; 

2. RIX Rīgas lidostas prezentācija. 

3. Mārupes novada jaunā vizuālā identitātes prezentācija. 

4. SIA “P50” 2024.gada 30.jūlija iesniegums, kuram klāt pievienots SIA “Piche” ierosinājums veikt 

grozījumus 2023.gada 26.jūlija saistošajos noteikumos Nr.27/2023 “Nekustamā īpašuma nodokļa 

atvieglojumu piešķiršanas kārtība Mārupes novadā” attiecināt nodokļa atvieglojumus nevis tikai 

konkrētajam nodokļa maksātājam, bet gan konkrētā nodokļa maksātāja koncernā ietilpstošām 

sabiedrībām. 

 

 

 

SĒDI BEIDZ: plkst.18:00 

 

Protokolēja:  

Tūrisma un uzņēmējdarbības atbalsta aģentūras                                       (*paraksts)                  A.Lāce-Tukiša 

Sabiedrības iesaistes un uzņēmējdarbības projektu vadītāja 

 

Padomes priekšsēdētāja, 

Biedrības “Biznesa Vēstniecība” pārstāve                                                 (*paraksts)      S.Jeromanova–Maura 

 

 

 

 

 


